
  

 

 
Utdrag ur protokoll, fört vid sammanträde 
2012-11-20, § 9 

 

 Tid Tisdagen den 20 november 2012 kl 16.30 – 17.00 
   

 Plats Stora Kollegiesalen, Stadshuset 
   

 Justerat Tisdagen den 27 november 2012 

 
 

 

 

Madeleine Sjöstedt   Jakop Dalunde 

  

Närvarande  
 

Beslutande ledamöter: 

 Madeleine Sjöstedt (FP) ordförande  

Jakop Dalunde (MP) vice ordförande 

 

Billy Östh (M) 

Peter Jönsson (M) 

Lennart Jansson (M) 

Per Altenberg (FP) 

Elisabeth Svensson (C) 

Sonja Pagrotsky (S) 

Nicklas Nilsson (S) 

Ewa Larsson (MP) 

Sebastian Wiklund (V) 

 
Tjänstgörande ersättare: 

Mikael Eskman (M) för Anna Cederschiöld (M)  

Martin Engman (S) för Bengt Sandberg (S) 

 

 Ersättare: 

Sten-Åke Larsson (M) §§ 7-25 

Petter Krönmark (M) §§ 9-25 

Johan Möller (M) 

Tom Hedrup (M) §§ 9-25 

Karin Falk (S) 

Daniel Almgren (MP) 

Torkel Tigerschiöld (MP) 

Maria Öhman (V) 

 

 
Tjänstemän 

 Förvaltningschefen Juan Copovi-Mena, Stefan Båmstedt, Åse Geschwind, Gunnar 

Kempe, Jenny Rydåker och Pontus Werlinder. Biträdande borgarrådssekreteraren 

David Lindberg. Personalföreträdarna Birgitta Andersson och Reza Etemad. 

 

 

 



  

 
 § 9 

Utveckling och renovering av fastigheten Stiftelsen 1, Björngårdsgatan, 
Södermalm. Utredningsbeslut 
Dnr 5.2-488/2012 
 
Beslut 

Fastighetsnämnden beslutar enligt fastighetskontorets förslag: 

 

1 Fastighetsnämnden beslutar att ge fastighetskontoret i uppdrag att utreda 

 utvecklingsalternativ för fastigheten Stiftelsen 1 inom ramen för högst 2 mnkr.   

Handlingar i ärendet 

Fastighetskontorets tjänsteutlåtande från den 19 september 2012. 

 

Nämndens behandling av ärendet  
 
Framlagda förslag till beslut  

1) Ordföranden Madeleine Sjöstedt m.fl. (FP), Billy Östh m.fl. (M), Elisabeth 

 Svensson (C), Sonja Pagrotsky m.fl. (S) och Sebastian Wiklund (V) föreslår (se 

 beslutet). 

 

2) Jakop Dalunde m.fl. (MP) föreslår att fastighetsnämnden beslutar enligt 

 följande: 

 

 Att godkänna förvaltningens förslag till beslut 

 Att fastighetens ursprungliga inriktning för kvinnor ska kvarstå samt att 

 därutöver anföra;  

 

 Angående byggnadens historik vill Miljöpartiet gärna komplettera lite. 

 Änkedrottning Josefina, som anges som formell byggare till Stiftelsen Oscar den 

 1: s minne hade själv ett efternamn och en historia. Josefina Maximiliana 

 Eugenia Napoleon av Leuchtenberg, född 1887 och avliden 1876 i Stockholm. 

 Josefina var Sveriges och Norges drottning mellan 1844-1856 och gift med 

 Oscar den 1. Byggnaden verkade ursprungligen som ålderdomshem åt såväl 

 fattiga kvinnor som åt änkor ur högre samhällsklassen. När den verksamheten 

 flyttade ut till Bagarmossen 1952, av samma anledning som vi i dag 

 uppmärksammar byggnaden, nämligen att spår skulle dragas, kom fastigheten att 

 lyda under Stockholms stad. Den har varit skola för sjuksköterskor och sedan 

 hyst olika verksamheter för mentalhygien, d v s för människors psykiska hälsa 

 och välbefinnande.  

 

 Kvinnors historia ska enligt regleringsbrev ges likvärdig uppmärksamhet som 

 mäns historia och staden har ansvar för gestaltning av sin kulturhistoria och sitt 

 kulturarv. Vi vill ge fastighetskontoret i uppdrag att kvarhålla fastighetens 

 ursprungliga inriktning mot kvinnor. Gärna för gestaltning och verksamheter 

 utifrån stadens kvinnors historia i ett nationellt, nordiskt och globalt 

 sammanhang och gärna tillsammans med många olika aktörer. Vi anser det 

 viktigt att fastighetsnämnden tydligt markerar det redan nu när vi beslutar om 

 inriktning för utredning och fastighetens framtid.  

 

 

 
Beslutsgång 



  

Ordföranden Madeleine Sjöstedt (FP) ställer de framlagda förslagen mot varandra och 

finner att nämnden beslutar enligt förslag från ordföranden Madeleine Sjöstedt m.fl. 

(FP), Billy Östh m.fl. (M), Elisabeth Svensson (C), Sonja Pagrotsky m.fl. (S) och 

Sebastian Wiklund (V).  

 
Reservation 

Jakop Dalunde m.fl. (MP) reserverar sig mot beslutet med hänvisning till sitt förslag. 

 

 
Särskilt uttalande 

Särskilt uttalande lämnas av Sebastian Wiklund (V) enligt följande: 

 

 Vänsterpartiet tycker det är viktigt att involvera fler parter med ett ärende som 

 detta. Stiftelsen 1 är en fantastisk byggnad och kontoret borde även diskutera 

 med exempelvis stadsdelsnämnd och kulturförvaltningen också om vad 

 fastigheten skulle kunna inhysa. Det är inte givet att det måste vara ett innehåll 

 av offentlig karaktär, men kontoret bör ha som rutin att utreda frågan på ett 

 bredare plan för att verkligen kunna utvärdera vad stockholmarna har behov av. 

 Vidare bör kontoret vara restriktivt med kontor i innerstan. Det behövs 

 arbetsplatser utanför innerstan och genom att vara restriktiv med kontor i redan 

 kontortäta kvarter skapar vi incitament för att flytta kontor till områden med 

 färre arbetsplatser.  

 

 

 
 

    Vid protokollet 

    Åse Geschwind 

 

 

 

Rätt utdraget intygar: 

 

 

 

_________________________________ 

 


